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Medlemmer af Folketinget Aage Brusgaard 
(FP), Niels Højland (FP), Hans Christian 
Schmidt (V), Jens Vibjerg (V), Niels J. Langkilde 
(KF) og Eva Møller (KF) har meddelt mig, at de 
ønsker skriftligt at fremsætte: 

Forslag til lov om ændring af lov om planlæg- 
ning. (Overførelse af landzonemyndigheden til 
kommunalbestyrelsen). 
(Lovforslag nr. L 145). 

Medlemmer af Folketinget Keld Albrechtsen 
(EL) og Søren Søndergaard (EL) har meddelt 
mig, at de ønsker skriftligt at fremsætte: 

Forslag til folketingsbeslutning om stop for for- 
beredelsen af Europols registre. 
(Beslutningsforslag nr. B 64). 

Medlemmer af Folketinget Steen Gade (SF) og 
Villy Søvndal (SF) har meddelt mig, at de 
ønsker skriftligt at fremsætte: 

Forslag til folketingsbeslutning om kvote for 
bæredygtigt dyrkede bananer. 
(Beslutningsforslag nr. B 65). 

Medlemmer af Folketinget Pia Kjærsgaard (DF), 
Kristian Thulesen Dahl (DF), Ole Donner (DF) 
og Poul Nødgaard (DF) har meddelt mig, at de 
ønsker skriftligt at fremsætte: 

Forslag til folketingsbeslutning om tvangsrnæs- 
sig medicinsk kastration af voldtægtsforbrydere 
m.fl. 
(Beslutningsforslag nr. B 66). 

Forslag til folketingsbeslutning om repatriering 
af flygtninge. 
(Beslutningsforslag nr. B 67). 

Medlemmer af Folketinget Bent Hindrup 
Aridersen (EL), Jette Gottlieb (EL) og Søren Søn- 
dergaard (EL) har meddelt mig, at de ønsker 
skriftligt at fremsætte: 

Forslag til folketingsbeslutning om oprettelse af 
et center for børnelitteratur. 
(Beslutningsforslag nr. B 68). 

, , Medlemmer af Folketinget Bent Hindrup 
Andersen (EL) og Søren Søndergaard (EL) har 
meddelt mig, at de ønsker at stille følgende 
forespørgsel til kulturministeren: 

»Vil ministeren redegøre for regeringens strate- 
gi for udviklingen af de elektroniske medier; 
herunder de lokale radio- og tv-stationers, DR's 
og TV 2's roller i det fremtidige medieland- 
skab?« 
(Forespørgsel nr. F 31). 

Medlemmer af Folketinget Erling, Christensen 
(S), Martin Gier up (S), Vibeke Peschardt (RV), 
Elsebeth Gerner Nielsen (RV), Addi Andersen 
(CD) og Sonja Albrink (CD) har meddelt mig, at 
de ønsker at stille følgende forespørgsel til land- 
brugs- og fiskeriministeren og miljø- og energi- 
ministeren: 

»Hvilke overvejelser gør regeringen sig på bag- 
grund af redegørelsen om udnyttelse af husdyr- 
gødning og udviklingen i landbrugets kvælstof- 
husholdning med henblik på at sikre, at målene 
i handlingsplanen for en bæredygtig udvikling i 
landbruget kan nås?« 
(Forespørgsel nr. F 32). 

Medlemmer af Folketinget Pia Kjærsgaard (DF), 
Kristian Thulesen Dahl (DF), Ole Donner (DF) 
og Poul Nødgaard (DF) har meddelt mig, at de 
ønsker at stille følgende forespørgsel til justits- 
ministeren: 

»Hvad agter regeringen at foretage sig for at 
skærpe betingelserne for at opnå dansk ind- 
fødsret?« 
(Forespørgsel nr. F 33). 홢 

Det Energipolitiske Udvalg hår afgivet beret- 
ning om DOPAS' deltagelse i olie- og gaspro- 
duktion. 
(Beretning nr. 2). 

Eksemplarer er omdelt. 

Skriftlig fremsættelse af forslag 

Sundhedsministeren (Yvonne Herløv Ander- 
sen): 

' Jeg tillader mig herved for Folketinget at frem- 
sætte: 

Forslag til lov om ændring af lov om levneds- 
midler m.m. (Uddannelse i levnedsmiddelhygi- 
ejne m.m.). 
(Lovforslag nr. L 141). 
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Lovforslagets væsentligste elementer er 1) 
indførelse af obligatorisk uddannelse i levneds- 
middelhygiejne og 2) forenkling af det eksiste- 
rende autorisationssystem for levnedsmiddel- 
virksomheder. 

Formålet med indførelsen af obligatorisk 
hygiejneundervisning er at tilvejebringe en for- 
øget viden om levnedsmiddelhygiejne hos ufag- 
lærte nyansatte og evt. ufaglærte nyetablerede 
selvstændige, der beskæftiger sig med forar- 
bejdning og tilberedning af madvarer i en sådan 
grad, at det erfaringsmæssigt kan forårsage 
sundhedsmæssige problemer. 

Det er hensigten, at undervisningen skal give 
deltagerne en forøget viden om og forståelse for 
almene hygiejneprincipper samt sammenhæn- 
gen mellem levnedsmidlers hygiejniske kvalitet 
og udviklingen af levnedsmiddelbårne syg- 
domme. Antallet af disse har de senere år været 
stigende, og indførelse af obligatorisk uddan- 
nelse i levnedsmiddelhygiejne skal ses som et 
led i forebyggelsen af sådanne sygdomme. 

Forslaget tænkes finansieret og etableret efter 
reglerne i lov nr. 430 af 30. juni 1993 om arbejds- 
markedsuddannelser under Arbejdsministeriet 
med de ændringer, som måtte følge af den plan- 
lagte revision af dette regelsæt; 

Formålet med forslaget om ændring af det 
nuværende autorisationssystem for levneds- 
middelvirksomheder er at gøre systemet mere 
enkelt og smidigt for virksomheder og myndig- 
heder. 

Det er aftalt mellem landbrugs- og fiskerimi- 
nisteren og sundhedsministeren, at Levneds- 
middelstyrelsen bemyndiges til at varetage 
autorisation og kontrol med produktlovene 
under landbrugs- og fiskeriministerens ressort 
for visse typer af virksomheder. 

Forslaget forventes således at kunne give 
berørte virksomheder en administrativ lettelse 
og deraf følgende fald i omkostningerne. 

Endvidere justeres den eksisterende gebyr- 
ordning på levnedsmiddelkontrolområdet. 

Formålet er at tilpasse Sundhedsministeriets 
gebyrordning til Landbrugs- og Fiskeriministe- 
riets gebyrordninger, så eksisterende uligheder i 
behandlingen af virksomhederne rettes. 

Endelig sker der en tilpasning af levnedsmid- 
dellovens reklameregler i overensstemmelse 
med gældende EU-regler. 

Aage Brusgaard (FP): 
Som ordfører for forslagsstillerne tillader jeg 
mig herved at fremsætte: 

Forslag til lov om ændring af lov om planlæg- 
ning. (Overførelse af landzonemyndigheden til 
kommunalbestyrelsen). 
(Lovforslag nr. L 145). 

Jeg henviser i øvrigt til de bemærkninger, der 
ledsager forslaget, og anbefaler det til Tingets 
velvillige behandling. 

Keld Albrechtsen (EL): 
Som ordfører for forslagsstillerne tillader jeg 
mig herved at fremsætte: 

Forslag til folketingsbeslutning om stop for for- 
beredelsen af Europols registre. 
(Beslutningsforslag nr. 64). 

Jeg henviser i øvrigt til de bemærkninger, der 
ledsager beslutningsforslaget, og anbefaler det 
til Tingets velvillige behandling. 

Steen Gade (SF): 
Som ordfører for forslagsstillerne tillader jeg 
mig herved at fremsætte: 

Forslag til folketingsbeslutning om en kvote for 
bæredygtigt dyrkede bananer. 
(Beslutningsforslag nr. B 65). 

Jeg henviser i øvrigt til de bemærkninger, der 
ledsager beslutningsforslaget, og anbefaler det 
til Tingets velvillige behandling. 

Pia Kjærsgaard (DF): 
Som ordfører for forslagsstillerne tillader jeg 
mig herved at fremsætte: 

Forslag til folketingsbeslutning om tvangsmæs- 
sig medicinsk kastration af voldtægtsforbrydere 
m.fl. 
(Beslutningsforslag nr. B 66). 

Jeg henviser i øvrigt til de bemærkninger, der 
ledsager forslaget, og anbefaler det til Tingets 
velvillige behandling. 


